
Referat af styringsdialogmøde med Brøndbyparken 2022 
 

Tidspunkt: torsdag den 8. december 2022 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Formand Brian Nissen, Brøndbyparken  
Direktør Esbern Ott, Brøndbyparken 
Administrationschef Søren Ljørring, Brøndbyparken 
 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
c. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
a. Forhold omkring affaldshåndtering og affaldsafgifter 

5. Gennemgang af organisationens forhold 
a. Regnskab 
b. Beboerdemokrati 
c. Andet 

6. Udlejning 
a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på udlejningsaftale 

7. Gennemgang af de enkelte afdelinger 
8. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen henviste til drøftelsen på fællesmødet og spurgte til status i 
organisationen. Han oplyste, at kommunen havde vedtaget en klimaplan, og der arbejdes med 
biodiversitet i forskellige projekter. Kommunalbestyrelsen har stort fokus på det grønne. 
Esbern Ott orienterede om et igangværende projekt i afd. 4, hvor man bl.a. er med i Vild med Vilje. 
Der opsættes informationstavler, så området kan bruges til læring, for eksempel for 
børnehavebørn. I afd. 1 er der plantet et bær- og frugtområde, ligesom der er plantet frugttræer 
under renoveringen. Brian Nissen supplerede med, at der generelt er stor interesse på 
afdelingsmøderne, men at beboerne helst ikke vil have de konkrete projekter lige ud for deres 
egne boliger. 
Esbern Ott oplyste endvidere, at der etableres 24 ladepladser – 8 i hver afdeling – som vil være 
færdige til foråret. 



 
Punkt 3: 
Covid: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om, at området ikke fylder så meget mere, og at 
Sundhedsstyrelsen netop har fjernet alle særlige retningslinjer. 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om den aktuelle status, herunder at den 
yderligere kvote, kommunen har fået tildelt, kan rummes i de kommunale ejendomme. Brian 
Nissen tilkendegav, at hvis der anvises ukrainere til Brøndbyparkens boliger, så er der aktive 
bestyrelsesmedlemmer, der gerne vil hjælpe til. Kent Magelund tilkendegav, at mage ukrainere 
kommer på sprogskole, så eventuelle sprogbarrierer kan reduceres. 
Energikrise: Brian Nissen oplyste på forespørgsel fra Peter Kjærsgaard Pedersen, at 
organisationen ikke ser problemer. I afd. 1 blæses der 19o ind i alle boliger. 
Privatøkonomi: Esbern Ott oplyste, at status på rykkere er et parameter i bestyrelsesorienteringen, 
og Søren Ljørring viste de konkrete tal, som viser en faldende tendens fra 2017 og fremefter. I 
2022 er der en jævn udvikling. Administrationen er meget opmærksom på manglende 
indbetalinger, og man kontakter de pågældende lejere direkte.  
 
Punkt 4:  
Affaldshåndtering: Esbern Ott oplyste, at kommunen havde ændret ordningen på Brøndbyøster 
Torv fra glaskube til en 660 liter rullecontainer til glas. Det kan gå an på torvet, men hvis det skal 
være standard i andre afdelinger, vil det give tekniske udfordringer og medføre fordyrelser for 
beboerne. Organisationen vil derfor meget gerne inddrages, inden den slags beslutninger træffes. 
Jesper Storskov lovede at gå videre med spørgsmålet. Esbern Ott nævnte, at forkert håndtering af 
molokker kan være en udfordring, og Brian Nissen supplerede med, at det må være kommunen, 
der håndterer eventuelle fejl, da boligorganisationen ikke har et aftaleforhold med entreprenøren.   
Administrationen: Søren Ljørring fortsætter som direktør trods tidligere udmelding. Esbern Ott 
fortsætter frem til 2024. 
Bredager: Brian Nissen oplyste, at man havde haft en gåtur med den nye leder af Materielgården. 
De løfter, som Frank Olsen tidligere har afgivet om færdiggørelse, er blevet bekræftet, men dog 
ikke udført. Han udleverede en skitse til, hvordan trafikken kunne indrettes, så skolevejen bliver 
mere sikker. Han mente, at Bredager ikke fungerede optimalt, hvilket Kent Magelund godt kunne 
genkende. Jesper Storskov går videre med sagen med Vej. 
Gillesager: Esbern Ott oplyste, at Gillesager nu bliver rigtig pæn. 
Parken: Esbern Ott orienterede om, at aktivitetshuset er ved at komme i drift med mange aktiviteter 
for alle afdelinger. 
Bestyrelsesarbejdet: Søren Ljørring orienterede kort om den løbende rapportering, der gives til 
bestyrelsen, idet der orienteres om udviklingen på 9 parametre, herunder også i relation til 
effektivisering og kapitalforvaltning.  
Bestyrelsesarbejdet: Brian Nissen oplyste, at alle bestyrelser fungerer godt, og at beboerne er 
meget aktive. Der er ingen rekrutteringsproblemer. Der arbejdes med mere åbenhed i 
bestyrelsesarbejdet, således at de gode resultater bredes vidt ud. Esbern Ott bemærkede, at nogle 
af de kritiske beboere, der vælges ind i bestyrelserne, forlader arbejdet efter kort tid. 
 
Punkt 5: 
Regnskabet udviser et underskud, der skyldes nedsat administrationsbidrag og negative renter. 
Beboerdemokratiet fungerer godt, som også redegjort for under punkt 4. Alle 
bestyrelsesmedlemmer og suppleanter har været på strategiseminar, der viste, at der er enighed 
om retningen, men at man formulerer det lidt forskelligt. 
Esbern Ott og Søren Ljørring fremviste udkast til strategi med vision og indsatsområder og 
orienterede om proces og indhold. Søren Ljørring oplyste endvidere, at der afholdes dialogmøder 
beboerdemokraterne imellem. 
Man drøftede kort status på verserende tilsynssager, For så vidt angår henvendelse om 
overholdelse af varslingsregler var Esbern Ott enig i, at den skrivelse, der er sendt ud, er forkert 



formuleret, og Jesper Storskov oplyste, at som brevet var formuleret, så skulle der 6 ugers varsling 
til. 
I øvrigt konstaterede man, at det fungerer godt med ekstern dirigent på møderne (Alexander Bruhn 
Skjøth, BAB). 
 
Punkt 6: 
Connie Mikkelsen havde ros til samarbejdet. 
På forespørgsel fra Jesper Storskov om udfordringer i udlejningsaftalen oplyste Esbern Ott, at 
skilsmissekriteriet havde vist sig umuligt at håndtere systemmæssigt. Der var ikke udfordringer i 
forhold til dokumentationskravet for beskæftigelse.  
 
Punkt 7: 
Afd. 1: regnskabet udviser et større overskud, og der er fortsat kun revisionsbemærkninger om 
finansieringen af helhedsplanen.  Der verserer stadig voldgiftssager omkring renoveringen. Der har 
været syn og skøn, og nu arbejdes der på at få entreprenørerne til at erkende ansvar. 
Esbern Ott orienterede om sag med entreprenør på pasningen af det grønne, der ønsker at 
udtræde af kontrakten. 
Beboerdemokratiet fungerer generelt godt. 
Vedligeholdelsen er generelt god, idet der dog må påregnes tagudskiftning inden for 5-8 år. Der er 
i den forbindelse ønske om solceller, ligesom i de øvrige afdelinger. 
Der er mange observationer om narkohandel, men politiet mener ikke, de har fået konkrete 
anmeldelser.  
Afd. 3: der er et pænt overskud. Revisionsbemærkningen om utilstrækkelige henlæggelser til 
fraflytning er der som også nævnt på sidste møde taget hånd om ved fordobling af 
henlæggelserne. Beboerdemokratiet er velfungerende, da der nu efter 3 afdelingsmøder er valgt 
en bestyrelse. 
Vedligeholdelsen er tilfredsstillende, idet der må påregnes tagudskiftning om 5-8 år. Butikkerne er 
renoverede. 
Afd. 4: regnskabet udviser et pænt overskud. Der er aftalt en fast årlig stigning på henlæggelserne. 
Beboerdemokratiet fungerer godt. 
Vedligeholdelsesmæssigt er der fokus på trappetårne, både brystninger og vinduer. Tagene 
monitoreres, men der ses pt. Ikke behov for udskiftning.  
 
Punkt 8:  
Intet 
 


